



Become a volunteer today Join the EcoNova Team!

Location : Remote

Start date : As soon as possible

About EcoNova

EcoNova is a Canadian registered not-for-profit organization promoting environmental and climate education for youth and the public. Our mission is to share up-to-date science, provide tools for informed action, and support long-lasting change.

We design educational programs, lead workshops, train educators, build urban gardens and greenhouses, and run creative and scientific contests. We now need your help for one of those exciting projects: *Canada 2050*!

The project *Canada 2050*

Canada 2050 is an initiative led by EcoNova to collect and share ecological and utopian stories imagined by French-speaking communities across British Columbia. These hopeful, place-based stories aim to inspire sustainable and positive visions for the future. The project will result in a publication (digital or print) of these stories.

Volunteer Opportunities

GRAPHIC DESIGN VOLUNTEER

Your Role:

We are looking for a volunteer graphic designer to:

- Develop the project's visual identity (logo, color palette, typography)
- Adapt the identity for social media templates, publication formats, and a mini website or landing page
- Collaborate closely with the project coordinator

A creative brief and written content will be provided.

Profile:

- Strong skills in graphic design and an interest in environmental issues
- Proficiency with a visual creation tool (Canva, Adobe,...)
- Creativity, independence, and a collaborative mindset
- French language skills are an asset, but not required

Timeline:

A few hours of work in July 2025.



WEB DESIGN VOLUNTEER

Your role:

We are looking for a volunteer web designer to:

- Design a clear, visually engaging, and responsive landing page to present *Canada 2050*
- Integrate existing visual elements (logo, colors, typography)
- Organize content to support clarity, engagement, and action (intro, project description, call to participate, etc.)
- Advise on the best platform or tool to use
- Collaborate with the project coordinator and volunteer graphic designer

A creative brief and written content will be provided. No advanced coding required.

Profile:

- Experience in web design and creating landing pages
- Interest in environmental and sustainable design
- Proficiency with web design tools
- Independence, clarity in communication, and a collaborative mindset
- French language skills are an asset, but not required

Timeline:

A few hours of work in July and August 2025.

SPONSOR & FUNDING SUPPORT VOLUNTEER

Your role:

- Identify potential funding sources (grants, foundations, sponsorship opportunities)
- Help draft grant applications, sponsorship proposals, or partnership outreach messages
- Conduct research and outreach to connect with relevant organizations or businesses
- Collaborate with the project coordinator and EcoNova's core team

Profile:

- Strong communication and research skills
- Interest in environmental and community-based projects
- Grant writing or partnership development experience is an asset
- Comfortable working independently and suggesting creative ideas
- French language skills are an asset, but not required

Timeline:

Flexible, a few hours during August and September, depending on your availability.



What you get

- A meaningful opportunity to support a values-driven project
- A portfolio-worthy experience
- Your name will be included in final materials (if desired)

How to apply

To apply to one of the positions, please send us a resume and, if available, a link to your portfolio to at info@econova.ca (don't forget to introduce yourself and let us know which position will suit you).

Thank you for your interest!



Devenez bénévole Rejoignez l'équipe EcoNova !

Lieu : Télétravail

Début : Dès que possible

Présentation d'EcoNova

EcoNova est un organisme à but non lucratif canadien, dédié à la promotion de l'éducation environnementale et climatique auprès des jeunes et du grand public. Notre mission est de diffuser les connaissances scientifiques actuelles, de fournir des outils concrets et d'encourager des choix éclairés et durables.

Nous concevons des projets pédagogiques, animons des ateliers, formons des enseignant-es, construisons des potagers urbains et lançons des concours créatifs et scientifiques. Aujourd'hui, c'est pour l'un de ces projets que nous avons besoin de vous !

Le projet *Canada 2050*

Porté par EcoNova, *Canada 2050* est un projet visant à recueillir et partager des récits écologiques, utopiques et ancrés dans le territoire, imaginés par des francophones de la Colombie-Britannique. Ces histoires inspirantes et prospectives ont pour but de susciter des imaginaires positifs et durables de l'avenir. Le projet aboutira à une publication (numérique ou imprimée) de ces récits.

Offres de bénévolat

GRAPHISTE BÉNÉVOLE

Votre mission :

Nous recherchons un-e graphiste bénévole pour :

- **Créer l'identité visuelle du projet** (logo, palette de couleurs, typographies)
- Décliner cette identité pour les réseaux sociaux, un gabarit de publication et une page web de présentation du projet
- Travailler en étroite collaboration avec la coordinatrice du projet

Des éléments de référence seront fournis en début de mission.

Profil recherché :

- Compétences en design graphique et sensibilité aux enjeux environnementaux
- Maîtrise d'un outil de création visuelle (Canva, Adobe,...)
- Créativité, autonomie et esprit collaboratif
- Français : un atout

Période : Quelques heures en juillet 2025 (mission ponctuelle)

WEB DESIGNER BÉNÉVOLE

Votre mission :

Nous recherchons un·e web designer bénévole pour :

- **Concevoir une landing page** claire, attrayante et responsive présentant *Canada 2050*
- Intégrer les éléments visuels fournis (logo, couleurs, typographies)
- Structurer les sections de la page pour faciliter la compréhension et l'engagement (accroche, description, appel à participation...)
- Conseiller sur l'outil ou plateforme la plus adaptée
- Travailler en collaboration avec la coordinatrice du projet et le/la graphiste bénévole

Un brief et les contenus textuels seront fournis. Pas de codage avancé requis.

Profil recherché :

- Expérience en webdesign et création de landing pages
- Sensibilité au design écoresponsable et aux enjeux environnementaux
- Maîtrise d'un outil de création web
- Autonomie, clarté dans la communication, sens de la collaboration
- Français : un atout

Période : Quelques heures en juillet et août 2025 (mission ponctuelle)

SOUTIEN AU FINANCEMENT

Votre mission :

- **Identifier des sources de financement** (public, privé, fondations)
- Participer à la rédaction de demandes de subvention ou de dossiers de mécénat
- Contacter des partenaires potentiels
- Travailler en lien avec l'équipe de coordination du projet

Profil recherché :

- Aisance en communication
- Intérêt pour les projets à impact social/environnemental
- Compétences rédactionnelles (FR ou EN)
- Expérience en recherche de financement : un plus

Période : Flexible, quelques heures en août et septembre, selon disponibilité.



Pourquoi vous engager ?

Pour :

- Contribuer à un projet inspirant et porteur de sens
- Enrichir votre portfolio avec des réalisations concrètes
- Rejoindre une équipe passionnée et bienveillante
- Être mentionné-e dans les crédits finaux du projet (si souhaité)

Comment postuler

Pour candidater à l'une de ces offres, envoyez-nous un court message de motivation en indiquant quelle mission vous intéresse, votre CV et, si possible, un lien vers votre portfolio ou vos projets à : info@econova.ca

Un grand merci pour votre intérêt et votre envie de contribuer !